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Máme rádi léto

Brnířovské cvičenky 29. – 30. 6. zakončily letošní cvičení v krásném pro‑
středí Zelené Lhoty na Šumavě výletem na Kneippův chodník u Železné
Rudy a návštěvou Černého jezera. Ubytování nám zajistila p. Machurová
v Zelené Lhotě, děkujeme. Foto od restaurace u Zacha.                Hynčíková

Ve středu 21. června zamířil tým FC Viktoria Plzeň do Kolovče, který je
čerstvým postupujícím do I. A třídy. Více str. 13. Petr Dolejš

Dětského dne ve Slavíkovicích se 17. června zúčastnilo 52 dětí, které plnily
zajímavé úkoly u poznávacích soutěží. Jako odměnu dostalo každé dítě
u vstupu lahev s palmičkou na nekonečnou točenou limonádu. Po zdolání
všech stanovišť čekala na děti sladká plněná palačinka a špekáček, na zá‑
věr pak hasičská pěna. Po celé odpoledne měly děti kolotoč a velký skákací
hrad bez omezení.  Krásnická

Během posledních dvou měsíců před prázdninami zvládli pocinovičtí
školkáčci tradiční stopovačku s hledáním pokladu a opékáním buřtů
u Dobré Vody a dále pak výlet na hrad Klenovou.           J. R., MŠ Pocinovice
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TRANSPARENTNÍ INFORMOVÁNÍ O KA‑
MENOLOMU SE NEDAŘÍ PROLOMIT. Spolek
STOP kamenolomu ve Smržovicích, z. s., se
snaží pravidelně veřejnost seznamovat
s děním kolem bývalého kamenolomu ve
Smržovicích. Chtěli bychom poděkovat za
možnost referovat čtenářům v tomto zpra‑
vodaji, neboť ne všichni mohou sledovat
facebookové stránky spolku, které obsa‑
hují informace o aktuálním dění.

v Křížová cesta Smržovice ‑ Branišov
Spolek na konci června uspořádal infor‑

mační vycházku, která vedla trasou pláno‑
vané křížové cesty. Od kaple sv. Václava ve
Smržovicích až ke kapli blahoslaveného
Karla na Branišově. I přes horké počasí se
této akce zúčastnilo cca 40 návštěvníků,
včetně dětí. Během trasy proběhlo vícero
zastavení, kde členové spolku a jeho pří‑
znivci podrobně seznamovali účastníky
s významem, historií, smyslem a technic‑
kým provedením křížové cesty. Nechyběly
ani informace o přírodních zajímavostech,
zdejší fauně a floře. Spolek si zároveň
mohl ověřit, že stezka je opravdu určena
pro rodiny s dětmi, protože i ti nejmenší
trasu zvládli bez nejmenších problémů.
Naopak, všichni byli nadšeni z „tajuplné“
přírody kolem a místy až překvapeni, o jak
zajímavou a ojedinělou trasu jde. Zhruba
po hodině a půl příjemné chůze, většinou
ve stínu vzrostlých stromů, skupina dora‑
zila do cíle – kapličky na Branišově. Obě
kapličky bylo možné si prohlédnout ze‑
vnitř a jejich stavitelé povyprávěli o jejich
významu atd. Vzhledem k tomu, že na ko‑

nec června bylo naplánováno zastupitel‑
stvo města Kdyně, kde jedním z bodů pro‑
gramu byla, na žádost spolku, právě křížo‑
vá cesta, byli na procházku pozváni všich‑
ni zastupitelé. Bohužel zúčastnil se pouze
jeden, čtyři se omluvili. Z vedení města se
nezúčastnil nikdo.

v Pravomoc zastupitelstva města
Dalším bodem, který spolek navrhl

k projednání ZM, bylo vyhrazení pravomo‑
cí zastupitele.

Cílem navrženého usnesení bylo zejmé‑
na zajištění transparentnosti a otevření
jednání v záležitosti kamenolomu Smržo‑
vice široké veřejnosti. V praxi by přijetí
návrhu znamenalo, že starosta by měl po‑
vinnost pravidelně informovat o veške‑
rých činnostech a děních, které se v této
věci konají, nebo budou konat, tj. aby
všichni zastupitelé, spolek a veřejnost byli
seznámeni s kroky, které vedení ve věci
kamenolomu činí. Před samotným hlaso‑
váním přímo na jednání kdyňského zastu‑
pitelstva města  právní zástupce spolku
vysvětlil důvody a smysl  tohoto spolkem
navrženého usnesení. Pan starosta v úvo‑
du hlasování konstatoval, že navrhuje
usnesení neschválit a považuje ho za bez‑
předmětné, neboť dle jeho názoru za měs‑
to podává dostatečné informace. Při hla‑
sování nakonec ale bylo 7 zastupitelů pro,
3 proti (starosta, místostarostka, 1 člen
Pro Kdyňsko) a jeden zastupitel se zdržel ‑
usnesení nebylo přijato. Bod bude opět
znovu projednáván na dalším jednání ZM.
Děkujeme zastupitelům, kteří hlasovali

pro a dali tak naději na konečně transpa‑
rentní informování veřejnosti.

Obsáhlá diskuse následovala i v případě
křížové cesty. Zde opět vystoupil právní
zástupce spolku, následně i právní zástup‑
ce města. Město nadále tvrdí, že vstup na
historickou cestu procházející bývalým
kamenolomem je zakázán. Spolek na zá‑
kladě jasných právně podložených faktů
dokázal, že trasa může vést historickou
cestou, která je v majetku města Kdyně.
Mrzí nás skutečnost, že spolku je na jedné
straně slibována spolupráce a na druhé
straně je osočován, že účelově a tvrdohla‑
vě vede cestu místy, kudy to nejde. Za  spo‑
lek však můžeme všechny zastupitele i ve‑
řejnost ujistit, že trasa byla jasně napláno‑
vána a není důvod ji měnit. 

Křížová cesta není rozmarem spolku či
pár jedinců, ale smysluplný projekt, který
plní několik funkcí.  

Během diskuse k bodu křížové cesty
starosta nastínil, že 3. července bude s pa‑
ní místostarostkou jednat na Ministerstvu
životního prostředí ohledně kamenolomu
ve Smržovicích. Proč tuto informaci nepo‑
dal u předchozího bodu, kde sliboval, že
bude o všem řádně a včas informovat, je
nám trochu záhadou. Na dotazy zastupite‑
lů, co bude předmětem schůzky, však již
neodpověděl. 

Děkujeme všem podporovatelům a pří‑
znivcům spolku. Pro aktuální informace
můžete sledovat facebookové stránky
STOP kamenolomu ve Smržovicích.  

Jarmila Skalická, předseda spolku 
STOP kamenolomu ve Smržovicích, z. s.

Zamýšlím se nad otázkou účelovosti křížové cesty mezi kapličkou sv. Václava ve Smržovicích
a kaplí blah. Karla I. Habsburského na Branišově. Už jen to je důvod k zamyšlení – první a po‐
slední monarchové v českých křesťanských dějinách. Projekt křížové cesty má tedy svůj účel.
Ostatně každý projekt musí mít svůj účel, jinak by nebyl projektem. Tato křížová cesta vzniká ja‐
ko umělecká, kulturní a duchovní záležitost s úctou ke křesťanské tradici našich předků a záro‐
veň má estetickou, naučnou, vzdělávací a relaxační hodnotu opírající se o úctu k přírodě. Jeví se
tedy, že je účel pozitivní. 

Je tu však ještě jeden účelový projekt, a to hrozící zahájení těžby kamene ve smržovickém lo‐
mu. Tento záměr se však jeví velmi negativně. Není nijak povznášející, ale naopak necitlivý, de‐
vastační k naší krajině, domovům a majetkům. Jedná se jen o suchý a chladný byznys. Mnohé ro‐
diny žijí v blízkosti lomu po generace, zažily, co těžba kamene znamená. Jiní si zde vybudovali
nové domovy a snaží se svou prací a láskou k této krajině zachovat pozitivní stopu. Berou to ja‐
ko vděk svým předkům a povinnost ke svým potomkům. Nemohou jim přece předat zapráše‐
nou bezcennou nemovitost a díru v zemi. Bohu žel, projekty se kříží. 

Sám na projektu křížové cesty výtvarně spolupracuji s místní malířkou a restaurátorkou sleč‐
nou Adrianou Vlčkovou, která maluje obrazy k jednotlivým zastavením. Věřím, že se nám za po‐
moci ostatních obětavých a šikovných členů ze spolku STOP kamenolomu ve Smržovicích vše
zdaří, a brzy bude náš projekt realizován. Pak přeji krásnou vycházku, pokochání se zdejší kra‐
jinou a přírodou a povznášející zážitky.  

Přemysl V. Raška, člen spolku STOP kamenolomu ve  Smržovicích, z. s.

Účel křížové cesty

Obnovení těžby ve Smržovicích – STOP

Dětský den 
v Pocinovicích

10. června.                                Marie Homolková



Otevření zrekonstruovaného mul‑
tifunkčního hřiště v Chodské Lhotě
se konalo 24. 6. Slavnostního zahá‑
jení se ujal starosta obce Ing. Mi‑
roslav Jäger. Přivítal hosty v čele se
senátorem Ing. Vladislavem Vilím‑
cem a okolní starosty. Samozřejmě
i všechny přítomné, kterých se na
této akci sešlo zhruba 120.  Pan
starosta promluvil o snaze obce
získat na sportoviště dotaci, což se
na popáté podařilo. 
l Hřiště stálo 1.683.800 Kč. 
l Dotace: 800.000 Kč od NSA (Ná‑

rodní sportovní agentura), která
má za úkol rozvoj sportovišť
v České republice. 

„Žádali jsme během tří let 5x, např.:
Oranžová hřiště od ČEZ, dotační
program Ministerstva pro místní
rozvoj, NSA. Vítězem výběrového
řízení a zhotovitelem hřiště je fir‑
ma PRECOL, s. r. o., která se zabývá
sportovními povrchy a stavbou
hřišť. Práce probíhaly od listopadu
2022 až do května 2023,“ řekl M.
Jäger.
Pan senátor Ing. Vladislav Vilímec
přijel na tuto akci velmi dobře při‑
praven a historická data spojující
Lhotu a Kdyni sypal z rukávu. Od
roku 1853 se naše obec jmenovala
Lhota u Nové Kdyně, od roku 1923
pak Lhota u Kdyně. Název obce Chodská
Lhota je používán od 1. 7. 1947.
Sto let je letos také od založení Sokola, teh‑
dy jako pobočky Sokola Kdyňského. Samé
trojky, samá kulatá jubilea. Kdyni, hlavní
město našeho regionu, se Lhotou spojuje
krom dostupnosti lékařské péče či škol‑
ství také možnost pracovních příležitostí –
v minulosti především Kdyňské přádelny.
Ale i v zájmové činnosti máme mnoho spo‑
lečného – za všechny uvedu například
myslivost. Pan senátor popřál Lhoťákům

hodně zdraví a hřišti mnoho mladých lidí,
protože nabízí mnoho možností ke sportu
i zábavě. 
Pořadatelství se ujalo celé zastupitelstvo,
krom Ing. Kristýny Tomanové, kterou
vzorně zastoupil otec. Slečna Kristýna ale
nezahálela a vydala se jako vedoucí mla‑
dých hasičů na krajské kolo v požárním
sportu, odkud přivezli tři medaile. Ostatní
konšelé se ujali pípy a grilu a postarali se
o samotnou přípravu celé akce.
O přestřižení pásky a symbolické otevření

,sportoviště se postaral pan staro‑
sta s panem senátorem.
Hudební doprovod a ozvučení si
vzal na starost zkušený muzikant
Míla Šobr, který měl velevážené
publikum během chvilky na své
straně. Tančilo se i během hry na
hřišti. Samotné sportovní odpoled‑
ne zahájil volejbalový zápas, který
zorganizoval Tula, vlastním jmé‑
nem Jan Wiesner, který navíc v ten‑
to den slavil svátek.
Aktéři volejbalového klání předve‑
dli divákům na zdejší poměry velmi
solidní volejbal, který se musel lí‑
bit.
Dále se představili místní fotbalis‑
té, kteří se letos umístili na druhém
místě v ll. třídě okresního přeboru.
Hrál se dobrý nohejbal s touhou po
vítězství.
Jako poslední se na kurtu předsta‑
vili tenisté, které do turnaje vyzval
místostarosta Bc. Miroslav Husník.
Vítězem se stal Bc. Tomáš Raiser,
který si, jako všichni ostatní,  od‑
nesl malý dárek od starosty obce.

TROCHA HISTORIE NA ZÁVĚR: 
Místo, kde dnes stojí multifunkční
hřiště, má svoji bohatou historii –
dříve zde pásl obecní pastýř doby‑
tek. Z těchto dob je dodnes používán

termín obecní kozel, obecní beran. Od roku
1923 darovala obec tento pozemek Sokolu.
Místní sokolové jej nazvali „letní cvičiště“.
Zde se cvičenci připravovali na sokolský slet
a jiné akce. Byla zde postavena kůlna na ná‑
řadí a celý areál byl oplocen. Potřebné dřevo
daroval velkostatek Kout. Zde bylo také prv‑
ní sportovní nářadí, žerď na hrazdu daroval
mateřský Sokol Kdyně. Později zde stávaly
dvě chatrné branky a doskočiště na skok da‑
leký. Kdo by měl větší zájem o historii soko‑
la, může nahlédnout do kroniky. Kroniku So‑
kola jsem sepsal v roce 2009 a je na OÚ. 
Píši‑li o historii tohoto místa, nemohu zapo‑
menout na pana Jaroslava Koutného, který
se v roce 1987 pustil do výstavby dnes zre‑
konstruovaného hřiště. Toto hřiště postup‑
ně zaplnil betonový stůl na stolní tenis,
hrazda a žerdě na šplh, hřiště bylo oploceno
a kolem byly vysazeny stromy. To vše se ode‑
hrávalo koncem let osmdesátých a začát‑
kem let devadesátých. Mezi tím se pan Kout‑
ný pustil ještě do výstavby lyžařského vleku
pod Německou horou.  Klobouk dolů.  Nad
dnešními šestimístnými čísly pan Koutný
nevěřícně kroutí hlavou. On pracoval vždy
se zápalem pro věc, stejně jako Sokolové,
kteří stavěli sokolovnu nebo letní cvičiště.
A zdarma! Stejně jako Sokolové! Poté se
údržby a renovace hřiště ujali hasiči a zhru‑
ba od roku 2010 pak volejbalový oddíl. Vždy
s materielní či finanční podporou obce.  
Ať se splní přání všech a naše hřiště slouží
především mladým k radosti ze života!  

Text Milan Zajíc, foto Jaroslav Nunvář
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Plzeňská filharmonie ve Kdyni 
2. června opět vystoupila v kdyňské sokolovně Plzeňská filharmonie v rámci cyklu koncertů
Kruhu přátel hudby při MKS Modrá hvězda. 
Plzeňská filharmonie přijela s šéfdirigentem Chuhei Iwasakim s programem výhradně z dílny
českých autorů. Výběrem programu tak předznamenala Rok české hudby, který budeme sla‐
vit v příštím roce. Na úvod zazněla symfonická báseň Antonína Dvořáka Zlatý kolovrat. Vyni‐
kající houslista Jan Mráček,  koncertní mistr České filharmonie, někdejší vítěz mezinárodní
Kreislerovy houslové soutěže  a také plzeňský rodák přednesl houslovou fantazii g‐ moll Jose‐
fa Suka, jedno z nejvýznamnějších děl tehdy ještě ani ne 30letého skladatele. Tuto ikonickou
skladbu houslové literatury máme asi nejvíce spojenu se skladatelovým vnukem téhož jmé‐
na. Jan Mráček ji hrál s přehledem velkého mistra. Posluchačům se za vytrvalý potlesk odmě‐
nil také virtuozním přídavkem v podobě části Paganiniho variací na téma Nel cor piu non mi
sento s mimořádně obtížnými pizzicaty v levé ruce. Program zakončila šestá symfonie známá
pod názvem Symfonické variace Bohuslava Martinů, kterou napsal pro slavného  francouz‐
ského dirigenta Charlese Muncha za svého pobytu v Americe. Koncert byl tradičně hojně nav‐
štíven a interpretům se dostalo závěrečného potlesku ve stoje. Za zmínku stojí i nádherně za‐
hraná obtížná sóla koncertní mistryně Hany  Hložkové v Dvořákovi i Martinů. Plzeňská filhar‐
monie opět potvrdila, že je skvělým orchestrem s uměleckou úrovní, která se může srovnávat
s nejlepšími pražskými orchestry.  Ing. Vladislav Vilímec, senátor ČR

Ve Lhotě sportují na novém
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Obecní úřad Mrákov, SDH Mrákov, SDH Starý Klíčov a myslivecký spo‑
lek Lišák připravily na jarní dny pro děti několik zajímavých akcí.
Na travnaté ploše u koupaliště jsme v květnu rozšířili dětské hřiš‑
tě o nové herní prvky. Přibyla lanová pyramida, zavěšený most,
dvojhrazda a pro nejmenší závěsná houpačka – hnízdo. Do stínu
pod vzrostlou borovici jsme umístili stůl a lavičky. Díky mrákov‑
ským a klíčovským hasičům dostalo i původní hřiště nový barevný
kabát. Oživili jsme ještě asfaltovou plochu u fotbalového hřiště –
nakreslili skákacího panáka, bludiště, cestu pro kola. 
Za slunečného počasí jsme 3. června oslavili den dětí tradičními
soutěžemi – skákání v pytli, chůze na chůdách, stříkání na terč, ne‑

chyběl ani skákací hrad a malování na obličej. Báječný sportovní a
zábavný den jsme zakončili lampionovým průvodem.
Se školním rokem se děti rozloučily Putováním za Soptíkem. Ani
nepříznivé počasí neodradilo třicítku dětí, které se vydaly z hasi‑
čárny ve Starém Klíčově plnit zajímavé úkoly s požární tematikou.
V cíli v hasičárně v Mrákově dostal každý malý dárek a sladkou od‑
měnu a samozřejmě byl připraven oheň na opékání buřtů.  

Eva Květonová, foto Marcela Vondrašová

V sobotu 17. 6. se na loučimské vodní nádrži sešlo sedm hasičů a tři pomocníci, aby
hadicemi zlikvidovali nánosy bahna. Znamenalo to několik dní předem začít požární
nádrž vypouštět a potom se chopit nejen proudnice, ale hlavně lopat a věder, a největ‑
ší bahno vynést ven. A protože místní nádrž využívají jako koupaliště, bylo nutno pro
jejich alespoň základní pohodlí taky vysekat vzrostlou trávu na břehu a přístupu
k vodě. Stalo se tak právě včas, už v neděli přišlo teplo, které se v průběhu týdne změ‑
nilo v horko, takže se voda v čerstvě napuštěné nádrži příjemně ohřála.           Z. Huspek

V Mrákově patří jaro dětem

Poslední květnovou sobotu si děti z TJ Sokol Zaho‐
řany sbalily batůžky a vydaly s rodiči a trenéry na
pochod na Rýzmberk. Nejen, že děti při túře zapo‐
jily svaly, které při stoupání do kopce drobet bole‐
ly, ale trenér Kamil
jim zapojil i hlavič‐
ky. Děti dostaly za
úkol cestou sbírat,
poznávat listy stro‐
mů a v cíli dostávaly
za poznávačku body.
Po 7 km, kdy výlet‐
níci došli na zříceni‐
nu, si děti opekly
buřty, prozkoumaly
okolí, dochované
části hradeb a vy‐
stoupaly na roz‐
hlednu, ze které po‐
zorovaly jim dobře
známé okolí. Děti
byly nadšené, když
se rozcházely, za‐
zněla otázka: a kam
půjdeme příště?

Eliška Krchová 

Hasiči zlikvidovali bahno Sokolové
Na Rýzmberku

NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT nabízí okamžitou finanční podporu do výše 240 tisíc korun pro seniory a domácnosti
s nižšími příjmy na rychlé a jednoduché zateplení domů, výměnu a solární ohřev vody. Peníze dostanete předem.
K elektronické žádosti není potřeba složité papírování. Více v MAS Český les, z. s., info@masceskyles.cz. Tel. 602 168 171.
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Děti v Chodské Lhotě oslavily
svůj svátek Pohádkovou  procház‐
kou. Zúčastnilo se okolo 70 dětí.
Při cestě v poli a v lese čekalo
mnoho pohádkových postaviček
s tematickými úkoly, např. bílá pa‐
ní, čarodějnice, loupežníci, indiá‐
ni, čertíci, vlk s Karkulkou a další.
V cíli v Lomečku byly soutěže pro
děti a posezení u táboráku s opé‐
káním buřtíků. Děkujeme všem,
kteří pomáhají s organizací.  

M. Jäger 

V Kolovči slavnostně přivítal starosta městyse Ing. Václav Pergl  9 nových
občánků. Jednalo se o čtyři děvčata a 5 chlapců. (PK, PD)

Na každoroční vítání občánků v Zahořanech pozval starosta obce Ing.
Pavel Vondrovic celkem 10 narozených dětí ze všech místních částí obce. 

(OÚ)

Po několika letech přivítala v neděli 18. června loučimská starostka Jana
Dirriglová dva nové občánky, Kristýnku Heidtke a Toníka France.  

(ZH, RH)

4. června vítali, jako každý rok, tentokrát 9 nových občánků v Mrákově.
Po dlouhé době opět v kulturním domě, který letos vymalovali a zřídili
tam nové hygienické zázemí. (EK, MV)

Po několika letech bylo přivítáno v obci Úsilov 12 dětí, kterým bylo přáno
mnoho úspěchů a radosti v životě.  (OÚ)

Přes pole i lesy za pohádkou do Chodské Lhoty

Na Kdyňsku vítali občánky
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40 let ženského volejbalu TJ Sokol Mrákov. Volejbal je sportem
pro všechny a pro každé roční období.
Před čtyřiceti lety v červenci 1983 jsme se začaly scházet každý čtvrt‑
ek a neděli jen tak „si zapinkat“. Moc ke koukání to nebylo, ale zájem
a chuť nechyběly. 
Jako členky volejbalového oddílu jsme po roce vstoupily do okresního
přeboru a nepřetržitě hrajeme dodnes.  V roce 1999 se žákyně pod ve‑
dením Heleny Kohoutové a Petra Pěnkavy zapojily do okresní soutěže
mládeže – „Volejbalové naděje“. Nyní mládež trénují Lucie Švajnerová
a Veronika Šťastná. V současné době tvoří náš oddíl dospělých 15 členů
a oddíl mládeže 13 členů. Na trénink se scházíme každý čtvrtek, přijíž‑
dějí si k nám zahrát i volejbaloví nadšenci ze sousedních vesnic.
Nedílnou součástí volejbalu jsou i turnaje. Od roku 1986 jsme 26 let
pořádaly v tělocvičně ZŠ Mrákov Velikonoční turnaj, kterého se hojně
účastnila i ostatní družstva žen z okresu.  
Od roku 2003 se koná na domácím volejbalovém hřišti turnaj smíše‑
ných „Trojiček“. Při tom letošním jsme všichni oslavili naše 40. výročí.
Pozvaly jsme všechny zakládající členky i bývalé volejbalisty, kteří
nám v začátcích hodně pomáhali. Po skončení turnaje a vyhlášení vý‑
sledků jsme se přesunuli do sálu kulturního domu ve Starém Klíčově,

kde na nás čekalo výborné občerstvení (tímto děkujeme Milanovi Jari‑
novi), zavzpomínali jsme na uplynulá léta a nechyběla ani hudba.
Všechny naše sportovní i společenské akce pečlivě zapisovala do kroni‑
ky Helena Kohoutová a nyní pokračuje Marie Kabůrková. 
Věříme, že volejbal v Mrákově si tradici udrží ještě mnoho dalších let.  

Eva Květonová, foto Marcela Vondrašová

V úterý 6. června proběhla v podvečerních hodinách v sále Obecního úřadu
Brnířov přednáška Ing. Jiřího Bárty o umělé inteligenci a jejím praktickém vy‐
užívání. Zdánlivě složitého tématu se asi veřejnost zalekla, a tak účast byla
nižší. Přednáška byla ovšem velice zajímavá a nejednalo se o nic složitého a
odborného. Přednášející zjednodušeně uvedl, co je ChatGPT a jakým způso‐
bem ho může využívat kdokoliv z nás. Musím přiznat, že jsem z přednášky
přišla nadšená. 

Tohle si musím vyzkoušet sama v praxi. Co bych si tak mohla nechat napsat?
Už vím. A tak umělému kolegovi vkládám zadání: „vytvoř v češtině článek pro
místní tisk o konání dětského dne v obci Brnířov, účast 40 dětí, soutěže, od‐
měny“. Pár vteřin čekání a Chat vydává 4 odstavce textu. Samozřejmě jsou po‐
třeba určité změny a úpravy, které ale zaberou jen pár minut a můžeme vás
spolu s umělou inteligencí informovat:
V pátek 2. 6. se v naší obci Brnířov konal Dětský den a bylo to opravdu
skvělé odpoledne plné zábavy a soutěží. Celkem se akce zúčastnilo 40 dětí,
které se přišly pobavit a strávit spolu krásné páteční odpoledne. Akce se
samozřejmě neobešla bez tradičních soutěží a her. Děti se mohly vyřádit
ve fotbale, chození po laně, házení míčků, skákání v pytli, jízdě na poníko‑
vi i stříkání z hasičské proudnice. Bylo vidět, jak si děti užívaly a snažily se
co nejlépe obstát ve všech disciplínách. Kromě zábavy a soutěží nechyběly
ani odměny pro účastníky. Děti si odnesly spoustu sladkostí, pochutnaly si
na párku v rohlíku a limo‑
nádě. 
Dětský den je jedním
z nejkrásnějších dní v ro‑
ce, kterým se zpestří den
každému dítěti. Organi‑
zátoři se snažili připravit
co nejlepší zábavu a mys‑
lím, že se to povedlo na
jedničku. Tuto akci může‑
me bezpochyby označit
jako velký úspěch a děku‑
jeme všem, kteří se na její
přípravě a průběhu podí‑
leli. Určitě se už těšíme na
příští rok a nové zážitky
s nejmenšími obyvateli
naší obce.
Tak text o dětském dnu bych měla. Ještě by to chtělo obrázek. Já totiž, neříkej‐
te to na mě, jsem si na focení vzpomněla, když už byla náves skoro prázdná.
Z přednášky vím, že na komunikaci s tím „obrázkovým robotem“ budu muset
oprášit svoji chabou angličtinu. Zadávám: „children celebrated children’s day
in the village“. Vyjede mi obrázek poskakujících malých afričánků. Aha. Upra‐
vuji zadání: „české děti slavily den dětí na návsi“. No, brnířovská kaplička to
zrovna není, ale pro moji i vaši představu to stačí.
Shrnula bych to tak: nebojím se, že by mě umělá inteligence nahradila v kan‐
celáři. Ne, pane starosto, opravdu to neumí všechno, co já. Ale využití jako po‐
mocníka při budoucí práci si představit dovedu.  

Za Obecní úřad Brnířov Ing. Věra Jandová s využitím ChatGPT

Jak píše o Brnířovu umělá inteligence

Čtyřicetiletý ženský volejbal v Mrákově
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n 8. ročník Mezinárodního workcampu
na zámku Veselí nad Úhlavou startuje již
7. srpna? Už poosmé přijedou studenti z ce‑
lého světa, aby pomohli Spolku Tvrz Veselí
s jeho snahou o záchranu a zvelebení zám‑
ku Veselí a jeho okolí. Pro všechny zájemce
prohlídky zámku a parku, procvičení an‑
gličtiny s našimi dobrovolníky ze Španělska,
Francie, Německa, Estonska. V pracovní dny
od 9.00 do 15.00 hod.

n V Loučimi upravili parkování a pře‑
místili kolotoč? V sobotu 3. června sešlo se
několik nejaktivnějších členů loučimského
sboru dobrovolných hasičů, aby provedli
dvě drobné úpravy – rozšířit parkovací plo‑
chu v zatáčce mezi domky nahoře na Rafan‑
dě a posunout o cca jeden metr kolotoč na
dětském hřišti, neboť ten byl moc blízko žlu‑
té skluzavky. Jakkoliv to vypadalo s pomocí
kopátka pana Špačka jako brnkačka, opak
byl pravdou. Kolotoč včetně ostatních prvků
instalovala firma v roce 2008, a jestli se od
té doby změnil předpis anebo to tehdy zane‑
dbali, ví dneska už jen bůh, faktem zůstává,
že sokl pod kolotočem byl pořádně bytelný.
Práce na jeho vykutání zabraly víc než dvě
hodiny, když ve finále bylo nutno přivézt
k bagru jinou lžíci. V týdnu pak vykopali no‑
vou díru a sokl i s trubkou kolotoče nově za‑
betonovali, popisuje  Z. Huspek

n Původní plán v Nové Vsi byl víno, do‑
bré jídlo a posezení u filmu? Nejdříve se
posilnit dobrotou z grilu a po setmění si naj‑
ít pěkné místečko v trávě a vychutnat si at‑
mosféru letního kina. Leč člověk míní, ale
počasí si nevybírá. A tak propršel celý večer.
Ale náladu jsme si zkazit nedali – zkrátka
jsme grilovaného masíčka snědli trochu víc,
než bylo původně v plánu, a s plným bři‑
chem a lahvemi dobrého pití jsme poseděli
až do půlnoci, vzpomíná Š. Kraftová

n 9. září se v Železné u Bělé nad Radbu‑
zou uskuteční již 15. ročník Dne Českého
lesa Jedná se o tradiční akci pro veřejnost,
která představuje přírodní a historické zají‑
mavosti Českého lesa. Letos je věnována
LAND ARTU – umění v krajině. Informace
jsou k dispozici na ceskyles.nature.cz nebo
facebookovém profilu CHKO Český les.“

n Kotlíkové dotace pokračují? Nízkopříj‑
mové domácnosti budou moci opět požádat
o dotaci na výměnu starého nevyhovujícího
kotle na pevná paliva  za kotel na biomasu
nebo za tepelné čerpadlo v rámci dotačního
titulu „Pořízení ekologického vytápění pro
nízkopříjmové občany II“ od 4. září 2023.
Jakmile bude vyčerpána alokace, bude pro
náhradníky otevřen dotační titul „ZÁSOBNÍK
‑ Pořízení ekologického vytápění pro nízko‑
příjmové občany II“. Informace na
https://www.plzensky‑kraj.cz/kotlikove‑do‑
tace‑pro‑nizkoprijmove‑domacnosti‑pok.

V Nové Vsi uspořádala kulturní komise
dětský sportovní den 24. června ve 14
hodin na hřišti nad vsí. Za slunečného
počasí bylo pro děti připraveno deset
stanovišť, kde mohly prokázat své spor‑
tovní dovednosti, např. skok v pytli, věše‑
ní prádla, chůze na chůdách, lovení míč‑
ků z vody nohou, slalom s míčem a další
zábavné hry. Největší úspěch však měla
lukostřelba na terč, kterou si na závěr s
chutí vyzkoušela i řada rodičů.
Za odměnu, účast a projití všech stano‑
višť bylo pro děti připraveno malé ob‑
čerstvení, včetně nanukového překvapení. A
jak už to u sportování chodí, nesměla chybět
medaile nebo malý dárek. Krásné odpoled‑

ne si užilo hodně dětí a rodičů nejen z Nové
Vsi, ale též přespolní. Děkujeme za účast
i pomoc s organizací. Těšíme se na další set‑
kání.                            P. Podráský, foto Š. Kraftová 

Sportovní den v Nové Vsi

V pátek 16. června se děti z TJ Sokol Zahořany rozloučily se sezónou 2022/2023 a jak jinak, než
sportovně. Tentokrát trenéři zapojili i rodiče, a tak se soutěžilo ve velkém. Nejdříve děti a rodiče na
čas ve dvojicích zdolávali překážkovou dráhu. Soutěžilo celkem 17 dvojic a časy byly hodně vyrovna‐
né. Po malém odpočinku a občerstvení se tatínkové obuli do kopaček a odstartoval fotbalový zápas
děti proti rodičům. Zapálenost do hry a snaha vstřelit gól byla opravdu veliká, zejména ze strany ta‐
tínků.  Nakonec děti rodičům vstřelily dva góly a v jejich brance skončil pouze jeden míč. Z výhry 2:1
se děti radovaly a dostaly zaslouženou odměnu v podobě zmrzliny, která byla pro vítěze velkou mo‐
tivací. Děkujeme sokolíkům za vydařenou sezónu plnou skvělých sportovních výkonů a všem trené‐
rům za jejich čas a chuť s dětmi sportovat.  Eliška Krchová

Víte, žeVíte, že ......
V polovině červ‑
na se v Janovi‑
cích nad Úhlavou
konal Závěrečný
seminář VU3V,
kterého se zú‑
častnilo i konzul‑
tační středisko
Zahořany ‑ Sta‑
nětice. Studenty
a jejich tutory
přivítali předsta‑
vitelé Janovic,
zástupci České
zemědělské  uni‑
verzity v Praze a nechyběl ani hejtman PK Rudolf Špoták. Po předání pamětních listů byl
pro všechny přítomné připraven zajímavý program s občerstvením. 

Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany

Věční a úspěšní studenti

Rozloučení se sezónou



V Loučimi mají talentované výtvarníky i muzikanty. Vernisáž výstavy současných i bývalých
žáků výtvarného oboru ZUŠ Kdyně učitele Přemysla Rašky proběhla v pondělí 19. června
v tamním turistickém a informačním centru.  Loučim tam měla nepřehlédnutelné zastoupení,
své obrazy vystavovaly Annalena Dirriglová, Hana Matějková, Barbora Kacerovská, Denisa
Khinová, Karolína Dulovetzová. Vernisáž zahájilo duo Hana Matějková (akordeon) a Zuzana
Breuerová (příčná flétna), kdy prvně jmenovaná je také z Loučimi.  

Z. Huspek, foto Günther Dirrigl

Umělci v Loučimi

Ochotníci z Kouta
na Šumavě „Po‑
koutníci“ vystoupili
3. května už podru‑
hé se svým předsta‑
vením na zámku
Veselí nad Úhlavou.
Tentokrát s košila‑
tou pohádkou „Jak
se Honza učil bát“,
napsanou celou ve
verších. Už podru‑
hé se vzdali svého
honoráře a vybrané
vstupné věnovali
našemu spolku na
opravy zámku. Dě‑
kujeme za velkory‑
sou podporu naší
snahy o záchranu
zámku.  
Spolek Tvrz Veselí, z.s.

Někdy stačí jen zavolat záchrannou službu, a
někdy je potřeba přímo zasáhnout. To vše si
vyzkoušeli mladí zahořanští hasiči, pro které
byl v pátek 2. 6. uspořádán projektový den
„První pomoc zážitkem“ od lektorky Romany
Kazdové. Dětem bylo vysvětleno základní
chování ošetřujícího a to tak, aby dokázaly
správně zhodnotit situaci, zachovaly vlastní
bezpečnost, přivolaly pomoc a uměly poskyt‑
nout první pomoc. Malí záchranáři se učili
například zastavit krvácení, vyzkoušeli si re‑
suscitaci na figuríně a na kamarádech tré‑
novali, jak ošetřit rány zraněného a jak ho
dát do správné polohy. Tento projektový den
byl pro děti velkým přínosem a všichni mladí
hasiči si z něj odnesli základy první pomoci,
které se jim mohou kdykoliv a kdekoliv hodit.  

Veronika Mašátová

První pomoc
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Skupinové foto přítomných mladých výtvarníků.

Na Tanaberku
V neděli 25. června bylo v odpoledních ho‐

dinách v okolí poutního kostela sv. Anny na
Tanaberku živo. Děti tam zavítaly, aby přiví‐
taly blížící se prázdniny. Odpoledne plné her
a zábavy připravilo pod záštitou městyse
Všeruby zájmové Sdružení rodičů, přátel a
dětí školy při ZŠ Všeruby. Za organizaci velké
díky patří Tereze Beranové.  

Městys Všeruby, foto Tereza Beranová

VEŘEJNÁ FINANČNÍ SBÍRKA
Darováním libovolné finanční částky ve prospěch veřejné sbírky pomůžete přispět na opravu ven‑
kovní fasády a rekonstrukce zavěšení zvonů v kostele Zvěstování Panny Marie v Kolovči.
Přispějte, prosím, bezhotovostně na transparentní účet veřejné sbírky 212356826/0300, var. sym‑
bol 010577 nebo v hotovosti do sbírkových pokladniček, které jsou umístěny na faře Římskokato‑
lické církve v Kolovči a na podatelně úřadu městyse Koloveč.
Děkujeme. Více na: www.mestyskolovec.cz, www.farnostkolovec.cz, www.nfdominanty.cz

Děkujeme Pokoutníkům
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Za velmi teplého počasí se v sobotu 15. čer‐
vence  opět konalo v Libkově oblíbené couvání
traktorů s valníkem kolem návsi.
Zúčastnilo se 12 odvážných trakto‐
ristů. Většina soutěžících se akce
zúčastňuje pravidelně, ale letos
přibyli i dva úplní nováčkové. Zá‐
vod byl velmi napínavý.  

Několikanásobný vítěz a obhájce
loňského prvenství pan R. Něme‐
ček zvládl 500 metrů dlouhou trať
za 5:13 min. a loňský vítězný čas si
pohoršil o dvě vteřiny. Jeho výkon
překonal loni druhý pan E. Kohn,
který zajel čas 5:12 min. a získal tak
po prvé putovní pohár starosty ob‐

ce, na který se zapisují jména všech vítězů. Na
třetím místě skončil s časem 6:14 min. pan

M. Štěrba, pro kterého to také bylo první umístě‐
ní na stupních vítězů. Pořadatelé poděkovali zú‐

častněným traktoristům věcnými dary.
Součástí byla výstava veteránů a histo‐
rických vozidel zakončená spanilou jíz‐
dou. Nejlepší veteráni byli oceněni. Hrá‐
la skupina RELAX z Klatov. Všichni od‐
cházeli velmi spokojeni a nešetřili chvá‐
lou. Velké poděkování patří všem účas‐
tníkům a hlavně pořadatelům. Mezi
sponzory akce se řadí Podhoran Černí‐
kov a.s., DSP Kdyně, SAG AUTOMOBILE
GROUP Kdyně, UM servis s.r.o. – Class,
LAUSSER, FERDA´S Ggroup, s. r. o., Do‐
mažlice, obec Libkov a SDH Libkov.  

Barbora Černá, foto Z. Huspek

Dětská radost
v Loučimi

Vítání prázdnin i Den dětí mají za sebou
v Loučimi. Celou akci uspořádali v sobo‑
tu 1. července obětaví členové TJ Sokol
Loučim, a bylo to práce až nad hlavu.
V pátek postavit stan, navozit stoly a la‑
vice, připravit a zprovoznit kout na ob‑
čerstvení,  a pak zase všechno uklidit.
Jako každý rok připravili pro děti různé
soutěžní úkoly, z nichž nejnáročnější by‑
lo podle větví stromů rostoucích v okolí

uhodnout jejich jména, což dělalo pro‑
blém i některým dospělým. 
Jako každý rok taky přijel Pepa Korčík ze
sousedního Libkova na koni, aby trpělivě
obcházel rybník na návsi se zájemci
o svezení, včetně autora těchto řádků,
který se poprvé v životě svezl na živém
koni.
Dětem pak udělalo největší radost dová‑
dění v pěnovém polštáři, který obstarali
pocinovští hasiči. Na závěr dostaly děti
odměny a všichni si opekli buřty u ohně.
Odpoledne provázel hudbou a zpěvem
Franta Toman ze Škrchleb, celá akce se
vyznačovala dobrou organizací a hlavně
pěknou návštěvností.                   Z. Huspek

V Libkově opět couvaly traktory

V Mateřské škole Všeruby proběhlo tradiční pasování předškoláků na školáky spojené s vítá‐
ním prázdnin. Děti si připravily básničky a písničky na téma „Putování s medvídkem“, které nás
doprovázelo po celý školní rok. Po vystoupení dětí přišlo na řadu samotné pasování předškolá‐
ků. Předškoláci složili slib, dostali drobné dárky a upomínkové předměty. Následoval výborný
dort, který připravila a darovala jedna z maminek, paní Chlubnová.  Po ukončení oficiální části
následoval program pro předškoláky, kde mimo jiné čekala diskotéka pod širým nebem, opéká‐
ní buřtů s následným nocováním v mateřské škole, které si všichni náramně užili. 

Děkuji rodičům a zaměstnancům Mateřské školy Všeruby za velmi dobrou spolupráci.  
Veronika Chrástecká, dočasná ředitelka

Předškoláčci ve Všerubech



SRPEN
n 5. 8. Chodská Lhota – 6. ročník turnaje
v malé kopané, 10.00 hod., občerstvení za‐
jištěno, hřiště, pořádá FK Chodská Lhota

n 5. 8. Chodská Lhota – S kořalkou za po‐
hádkou, start u moštárny od 18.00 do 19.30
hod., konec na fotbalovém hřišti ‐ občerstve‐
ní, pro dospělé od 18 do100 let, kteří si chtějí
užít večer s pohádkovými bytostmi a plnit je‐
jich úkoly

n 12. 8. Koloveč – 11. ročník Kolovečského
trojboje, 14.00 hod., u rybníka u Holce

n 12. 8. Mrákov – Chodská hyjta, 14.30
hod., podium, pořádá obec a Sdružení přátel
dolního Chodska

n 13. 8. Mrákov – pouťový koncert, Vrcho‐
vanka, 18.00 hod., podium 

n 14. 8. Veselí nad Úhlavou – výuka malby
akvarelem s lektorkou Jarkou Papežovou,
16.00 hod., zámek Veselí nad Úhlavou

n 18. 8. – 20. 8. Koloveč – kolovečská pouť,
stánky a  atrakce, park u ZŠ 

n 18. 8. Veselí nad Úhlavou – Zasaď svoji
květinu a Mezinárodní den her, 17.00 hod.,
zámek 

n 18. 8. Koloveč – pouťová zábava se sku‐
pinou Mastnej flek, 20.00 hod., restaurace
Sauna

n 19. 8. Koloveč – pouťová zábava, Znou‐
zectnost a DOA Rock, 19.00, Stará cihelna

n 19. 8. Tanaberk – benefiční koncert ve
prospěch kostela sv. Anny na Tanaberku, hu‐
debně provází Barbora Balounová a její hos‐
té

n 19. 8. Kdyně – Metallica M72 World Tour
Live from TX #1, kino Kdyně

n 20. 8. Dobrá Voda – malá pouť u Dobré
vody, začátek mše svaté v 9.30 hod.

n 20. 8. Koloveč – dechový koncert, Sedmi‐
horka, 14.00, park u ZŠ 

n 21. 8. Kdyně – Metallica M72 World Tour
Live from TX #2, kino Kdyně

n 22.–24. 8. Kdyně – Kinematograf bratří
Čadíků, park u Muzea příhraničí

n 26. 8. Zahořany – výročí 100 let založení
SDH Oprechtice, 11.00 hod. sraz účastníků
průvodu, 11.30 uctění obětí světové války,
vysvěcení praporu, 12.00 slavnostní průvod
obcí na Hůrku, 13.00 ocenění zasloužilých
členů, 14.00 Pošumavská muzika z Klatov,
18.00 taneční zábava, občerstvení zajištěno

ZÁŘÍ
n 2. 9. Koloveč – rybářské závody,
6.30 hod., u rybníka u Holce

n 2. 9. Kdyně – Kdyňský festival vína

n 2. 9. Mrákov – Den otevřených dveří ZOD
Mrákov, 10.00 – 19.00 hod, zahájení 10.00
hod., komentované prohlídky družstva, far‐
my Starý Klíčov, Stráž, míchárny krmiv a bio‐
plynové stanice (odjezd autobusu 11.00,
13.00, 15.00 hod.), prohlídka dceřiné společ‐
nosti MIRABO, a. s. ,farmy Milavče (odjezd
autobusu 11.00, 13.00, 15.00 hod), vystou‐
pení Dětského souboru Mráček, pro děti ‐
poznávací soutěže, naučná stezka, skákací
hrad, areál ZOD 

n 2. 9. Pocinovice – zájezd do Českého le‐
sa, informace na OÚ Pocinovice

n 2. 9. Nová Ves – pohádková stezka,
15.00 hod.

n 3. 9. Smržovice – poutní mše svatá
k 10. výročí posvěcení kaple sv. Václava ve
Smržovicích, 14.00 hod.

n 3. 9. Kdyně – Hudba na talíři, synagoga

n 4. 9. Kdyně – 4. koncert KPH: Lubomír
Brabec 70, kino

n 9. 9. Koloveč – akce pro děti k ukončení
prázdnin, 14.00 hod., u rybníka u Holce

n 9. 9. Loučim – Štrapáce za malovaným
džbánkem, prezentace od 13 do 15.00 hod.,
2 pěší trasy (6 km naučnou stezkou, 15 km

Loučim, Dobrá Voda, kříž v Pohoří, rozhled‐
na na sv. Markétě, rozcestí u Dlažova, Ne‐
vděk, Modlín a Loučim), 3 trasy pro cyklisty
(6, 27 a 50 km), od 16.00 hod. hraje BENY
one man band, start i cíl na sportovním hřiš‐
ti, startovné 20 Kč, děti zdarma, odměna
mapka a pamětní list, občerstvení zajištěno,
pořádá TJ Sokol Loučim

n 10. 9. Loučim – poutní mše svatá,
9.30 hod., kostel Narození Panny Marie

n 16. 9. Pocinovice – pouťové posezení
s grilováním, KD

n 16. 9. Nová Ves – podzimní vycházka

n 17. 9. Dobrá Voda – hlavní pouť u Dobré
Vody před kaplí Panny Marie Bolestné, s náv‐
štěvou plzeňského biskupa Mons. Tomáše
Holuba, 11.00 hod.

n 18. 9. Kdyně – Chile ‐ poprvé bez cestov‐
ky v 50 letech, knihovna

n 23. 9. Koloveč – prodejní výstava České‐
ho zahrádkářského svazu Koloveč, KD

n 23. 9 Libkov – rybářské závody, pořádá
SDH Libkov

n 24. 9. Kdyně – ŠTÍSTKO A POUPĚNKA,
představení pro děti, sokolovna

n 30. 9. Chodská Lhota – pouťová zábava,
20.00 hod., hraje Míla Šobr,  sokolovna

n 30. 9. Starý Klíčov – pouťová zábava,
hraje Sifon – originál, 21.00 hod., KD

ŘÍJEN
n 1. 10. Chodská Lhota – poutní mše svatá,
9.30 hod., kaple sv. Václava

n 7. 10. Nová Ves – hasičská soutěž „O po‐
hár starosty“

n 9. 10. Kdyně – Jakub Greschl ‐ Smaragdo‐
vé IRSKO, knihovna

n 12. 10. Kdyně – Mladé pódium, 5. kon‐
cert KPH, koncert mladých talentů ZUŠ Kdy‐
ně, sokolovna

n 21. 10. Dlažov – taneční zábava k příleži‐
tosti 100 let otevření sokolovny,  20.00 hod.,
sokolovna, hraje skupina BK Band.

n 21.–22. 10.  Dlažov – Výsadba dřevin po‐
dél Svatojakubské cesty z Dlažova na Nevděk
ve spolupráci se spolkem ULTREIA (sdružení
přátel svatojakubské poutní cesty a putová‐
ní). Pomoci může přijít i veřejnost a okrášlí‐
me Všerubskou trasu.

Kulturní servis 
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Vláďův kotlíkový guláš
15. července se ve Starci uskutečnil 4. ročník vaření kotlí‑
kového guláše.  S tímto nápadem přišel místní rodák a vel‑
ký kulinář Vladimír Šťastný, který ho také s pomocí své ro‑
diny a přátel ve Starci zrealizoval.
Letos pod kotli podpálilo oheň 9 soutěžních týmů, které
vařily guláš dle svého originálního tématu. Bylo možné
ochutnat výherní myslivecký guláš U krmelce, Vietnam
nebo Sexy Guláš. Svůj stánek zde postavili také přátelští
Hippies a další zajímavé tematické stánky. Přitom probí‑
haly různé soutěže. Každý téma pojal ve vlastním stylu,
originální pohoštění bylo možné ochutnat, a i přes úmor‑
né horko byla spousta legrace, zúčastnění neztráceli hu‑
mor. Vzhledem k počasí na bezpečnost celé akce dohlíželi
členové týmu SDH Starec se zásahovým vozem.  

Jana Stará, foto Jakub Švec Vítězný tým.

Společnost Purina postaví v několika ob‑
cích po celé ČR psí hřiště. Každý zastupitel
může přihlásit svou obec do 30. 9. 2023. Pu‑
rina vybere několik obcí, kde nainstaluje psí
překážky a prvky pro psí hřiště na míru.
Všechny prvky jsou vyrobeny z recyklátu.
Informace ‑  https://www.purina.cz/nas‑
vliv/nase‑zavazky/purina‑psi‑hriste.     (red)

Psí hřiště



Historie kostela sv.
Anny na Tanaberku se
datuje od roku 1703,
kdy kantor a varhaník
Franz Payer ztížen
smutkem a depresemi
zde zažil zvláštní úkaz,
díky kterému se pak cítil
mocí Boží uzdraven. To
dalo základ vzniku pou‑
tního místa kostela sv.
Anny na Tanaberku. Po
celá staletí, ať už byly
časy pro tento kostel do‑
bré nebo zlé, se vždy
snažili, ať už to byli du‑
chovní správci či obyčej‑
ní lidé, nějakým způso‑
bem předávat toto místo
vsazené do úžasné kraji‑
ny a oživovat je pro další
generace. Spolek Tana‑
berk ve spolupráci s ŘKF
Kdyně a městysem Vše‑
ruby zde letos nabídl
v červnu nejprve Noc
kostelů, kdy si zde prostory jedinečné barokní
stavby prohlédlo kolem 80 návštěvníků. Dále na
to navazovala akce Tanaberské léto, která přilá‑
kala zájemce o přednášku pana Procházky
o historii kostela sv. Anny, a celou akci skvěle do‑
provodila hudební skupina Aurora. Nedělní mše
celebrovaná panem biskupem Tomášem Holu‑
bem, které se zúčastnili věřící z celého okolí,
krásně uzavřela celý víkend.  

V pátek 28. července jsme se zaposlouchali
do barokního koncertu souboru VIWA (Vokálně
‑ instrumentální waldorfský ansámbl) a ochut‑
nali jsme malé pohoštění firmy Zeos.  Sobotní
program poutě startoval ve 13.00 přednáškou
pana Mgr. Nejdla o vzniku poutí v baroku. Ná‑
sledovala tradiční mše svatá, kde hlavním celeb‑
rantem byl novokněz Jakub Žákavec. Odpoled‑
nem nás provázela hudba Hájenka, občerstvení
nabídl tradičně ZOD Mrákov. Celý program pod‑
poroval Plzeňský kraj.

Dále si vás dovolujeme pozvat na benefiční
koncert konaný ve prospěch kostela sv. Anny na
Tanaberku, který se bude konat 19. srpna. Hu‑

debně nás bude prová‑
zet Barbora Balonová a
její hosté. Naše plány
můžete sledovat na we‑
bových, Facebookových
stránkách či Instagra‑
mu. Finanční podporu
pro kostel sv. Anny na
Tanaberku můžete posí‑
lat na transparentní
účet vedený u ČSOB č.
320938698/0300. Těší‑
me se na vaši návštěvu
třeba i při večerech
chval, které zde probí‑
hají. Kostel sv. Anny na
Tanaberku nás pořád
oslovuje, tímto bych ta‑
ké ráda poděkovala za
podporu všem členům
spolku, ale i různým do‑
brovolníkům, kteří jak‑
koliv pomáhají.  

Za spolek Tanaberk
Martina Pejsarová

O poslední květnové neděli odešla v pokoji z pozemského světa dlouholetá středoškolská učitelka matematiky Blanka Žákavcová.
Celá rodina Žákavcova se již dávno vepsala  do povědomí občanů Kdyňska. Vždyť otec Blanky Žákavcové, MUDr.  Lev Hartmann, se
po dlouhých letech života ve strachu dočkal slavného přivítání na kdyňském náměstí 5. května 1945. Blanka Žákavcová  zasvěcova‑
la dlouhá léta řadu studentů do tajů matematiky na Gymnáziu J. Š. Baara v Domažlicích. Také poslední rozloučení se konalo v kos‑
tele sv. Mikuláše, který byl do posledního místa zaplněn. Kdyňští přišli dát hold středoškolské profesorce, matce a také věřícímu člo‑
věku.  Kroky všemohoucího jsou někdy docela nevyzpytatelné. Proč tak učinil v případě Blanky Žákavcové nedlouho před kněžským
svěcením jejího syna, se určitě nedozvíme. V každém případě stál Jakub Žákavec  při mši svaté po boku své zemřelé matky. Zane‑
dlouho se mu také dostalo kněžského svěcení z rukou arcibiskupa pražského Jana Graubnera. Převzal tak pomyslnou pozemskou
štafetu a zvolil si dráhu, ke které vlastně od mala směřoval. Jeho matka je teď s ním již jen nahoře. Jakubu Žákavcovi je na místě po‑
přát, aby mu kněžské povolání přinášelo celoživotní naplnění.  Vladislav Vilímec
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Vzpomínka na Blanku Žákavcovou

Poděkování
S přispěním Hasičského fondu Nadace Agro‑
fert pořídila jednotka SDH Kout na Šumavě
tři kompletní dýchací přístroje Dräger PSS
4000 s příslušenstvím. Nadace Agrofert po‑
skytla částku 50.000 Kč. Zbytek peněz byl
uhrazen z rozpočtu obce Kout na Šumavě.
Zakoupené dýchací přístroje, které dodala fir‑

ma D.S.D. METAL plus spol. s r.o., nahradí již
nevyhovující přístroje Fenzy a přispějí ke zlep‑
šení akceschopnosti jednotky, která je zařaze‑
ná do kategorie JPO III.
Děkujeme Nadaci Agrofert a obci Kout na
Šumavě.                        Hasiči Kout na Šumavě

Kostel sv. Anny na Tanaberku stále láká



Koncem června připravili občané Starce pro děti zábavné odpoledne. Děti si užily zá‑
bavu ve stylu divokého západu s kovboji a indiány. Vyzkoušely si střelbu ze vzduchov‑
ky nebo luku, zdolání vodní nádrže na kajaku nebo splnění náročných úkolů u šama‑
na.  Po splnění úkolů a získání odměn zábava pokračovala. Děti se mohly svézt na ko‑
ních a odnést si nezapomenutelný zážitek, který jim umožnila paní Nejdlová. V indi‑
ánském týpí se pokračovalo ve tvoření dekorací a ozdob, které si děti odnesly domů.
Svezly se také v hasičském voze místních hasičů, kteří zajistili občerstvení a zázemí.
Akce byla zakončena opékáním buřtů a příjemným posezením ve venkovním prosto‑
ru místního hostince. Jana Stará, foto Jakub Švec

Ve Starci se děti bavily

Tradiční maxovská pouť se váže k svátku Jana Křtite‑
le, kterému je maxovský kostelík zasvěcený. Letos při‑
padla pouť na 24. června, tedy přímo na jeho svátek.
Oslavy zahájila slavnostní poutní mše svatá, kterou
celebrovali eschlkamský farář Josef Pöschl († 10. čer‑
vence 2023) a kdyňský farář Karel Adamec. Po mši se
poutníci přemístili k bývalé hasičské zbrojnici. Nechy‑
běly pouťové koláče, med od místního včelaře, har‑
monika v podání Tomše Johánka a občerstvení, o kte‑
ré se tentokrát kompletně postaral městys Všeruby
vlastními silami. Městys Všeruby
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Mistrovství světa juniorů a
kadetů v rybolovné technice
bylo zahájeno 13. července
v Českých Budějovicích. Do
juniorského reprezentační‐
ho týmu se v nominačních
závodech probojovali dva
kdyňští závodníci  Lucie
Nejdlová a Jakub Schleiss a
do týmu kadetů David Nejdl.
Pátek byl první závodní den
a hned se dostavily první
skvělé výsledky a radost
z převahy českých vlajek na
stupních vítězů. Na pořadu
dne byly 4 disciplíny. Přes‐
tože bylo úmorné vedro, naši reprezentanti si
vedli velmi dobře a získali za tento den tyto
cenné kovy:
David Nejdl – 2x  zlato, 1x  stříbro, Lucie Nej‑
dlová – 2x  zlato, 1x  bronz, Jakub Schleiss –
1x  stříbro.
Sobotní závěrečný den byl pro českou repre‐
zentaci opět velmi úspěšný. Čeští závodníci
podobně jako včera opanovali šampionát a za‐
slouženě sklízeli jednu medaili za druhou.
Druhý závodní den začal disciplínou 4 – zátěž
skish, kterou závodníci nazývají disciplínou
pravdy. Jedná se o disciplínu, kde závodník há‐
zí zátěží 7,5 g na žluté kruhové terče o průmě‐
ru 76 cm z 5 stanovišť vzdálených 10, 12, 14,
16, 18 m, a to po dvou hodech, ve dvou kolech.

Zásah je za 5 bodů a závodník může na této
disciplíně získat maximálně 100 bodů, ale mů‐
že i hodně ztratit. Přestože rtuť teploměru vy‐
šplhala na neuvěřitelných 40 stupňů Celsia,
dokázali naši reprezentanti i tento den podat
neuvěřitelné výkony:
David Nejdl – 1x  zlato, 2x  stříbro, 1x  bronz,
Lucie Nejdlová – 2x  zlato, 1x  stříbro, Jakub
Schleiss – 1x  zlato, 1x  stříbro.
Kdyňští reprezentanti získali celkem 16 meda‐
ilí a tituly Mistr, Mistryně, Vicemistr a Vicemis‐
tryně světa.
Gratulujeme všem našim závodníkům k získa‑
ným medailím a titulům. Děkujeme státnímu
trenérovi a jeho asistentům za skvělou přípravu
závodníků na toto mistrovství.  Radka Nejdlová

Mistři a vicemistři

Maxovská pouť

O kolovečský 
pohár

Základní kynologická organizace Koloveč po‑
řádala v sobotu 3. června závod o Kolovečský
pohár v areálu Cihelna. Akce se zúčastnilo
množství psovodů se psy různých plemen. 
Soutěžilo se v těchto kategoriích:
•   ZZO = zkouška základní ovladatelnosti

(bez speciálních cviků)
•   BH‑VT = zkouška doprovodného psa (bez

speciálních cviků)
•   ZVV1/IGP1 = zkouška všestranného výcvi‑

ku (beze stop)
Na nejlepší čekaly poháry i hodnotné odměny.  

Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Krásné letní počasí přilákalo nejen domácí a bývalé ně‑
mecké rodáky, ale i lidi z okolí.



„Gambrinus Kopeme za fotbal“ je unikátní projekt zřízený pro účel podpory fotbalových klubů
v České republice působící v krajských či okresních fotbalových soutěžích. Účastníci mohou získat
množství cen, zejména exkluzivní fotbalové zážitky, finanční příspěvky určené k investici do zázemí
klubových areálů, fotbalové vybavení nebo pivní produkty Gambrinus. 

V projektu bylo zapojeno 1 539 amatérských týmů. V rámci výhry došlo k zajímavému fotbalové‑
mu zápasu. Ve středu 21. června zamířil tým FC Viktoria Plzeň do Kolovče, který je čerstvým postu‑
pujícím do I. A třídy. 

„V první řadě domácím gratulujeme k postupu a těšíme se na vzájemný zápas. Věříme, že to bu‑
de i pro fanoušky zábava a přijdou se podívat,“ zval na zápas kapitán Viktorie Lukáš Hejda. „Utkání
bereme jako součást tréninku, hráči měli dopoledne ještě náročný trénink a odpoledne si zpestříme
právě tímto zápasem. Určitě zvu všechny fanoušky," doplnil trenér Viktorie Miroslav Koubek. 

Výkop byl v 17:00. Příznivců fotbalu se na hřišti za pěkného počasí sešlo bezmála tisíc. Výsledek
2:14 však vypovídal o fotbalové přesile FC Viktoria Plzeň. Mezi střelce gólů se zapsali: 2x Grajciar
za domácí – 4x Kliment, 2x Vlkanova, 2x Mosquera, po jednom gólu přidali Durosinmi, Bucha, Květ,
Řezník, Sýkora, Kopic.  

Pro fanoušky byla nachystána během druhého poločasu i autogramiáda vybraných hráčů, která
pokračovala i po ukončení zápasu přímo na fotbalovém trávníku. Na své si přišly i fotoaparáty, ne‑
boť hráči FCVP neodmítli focení s fanoušky.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš ‑ str. 1

Kopeme za fotbal

V úterý 11. července byla v Muzeu příhraničí
ve Kdyni zahájena výstava modelů autíček Ji‐
řího Beneše z Klatov. Celoživotní sběratelská
vášeň provází Jiřího Beneše od dětství, a tak
má na svém kontě již bezmála 3500 kousků.
Pana Jiřího podpořili na vernisáži Jaroslav
Beneš ze Smržovic a Ladislav Lenner, majite‐
lé skutečných veteránů ŠKODA FELICIE (rok
výroby 1959). Protože automobilový sport a
motosport je Kdyni velmi blízký, pohovořil
v úvodu  o historii závodů a o založení Auto‐
motoklubu ve Kdyni Ing. Vra‐
tislav Altman. 
Výstava modelů autíček bude
otevřena denně po celé práz‐
dniny, a to v sobotu i v neděli
9:00‐12:00, 13:00‐16:00 hod.
Na letní měsíce byla zařazena
záměrně. Obvykle totiž malé
děti na výstavy přivádí ma‐
minky a babičky. Doufáme, že
o prázdninách najdou více ča‐
su i tatínkové a dědečkové a
my v Muzeu příhraničí bude‐
me potkávat celé rodiny. Na

všechny čeká spousta zajímavých her, foto‐
koutek, součástí expozice je i dětský pokoj.
Pro krásný prostor našeho parku máme při‐
pravené také hry venkovní.
Turistické informační centrum Kdyně se na‐
víc letos zapojilo do prázdninové hry České
televize, DÉČKO 2023, KONEC TELKY?! Zve‐
me tímto všechny děti k nám do Kdyně do
Muzea příhraničí i na tuto hru pro nejmenší.  

Ludmila Brychová, TIC Kdyně, 
foto Adéla Gröslová

Výstava modelů autíček
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První červnový den proběhla ve Vše‑
rubech vernisáž obrazů, které vlas‑
tnoručně namalovaly děti z Mateř‑
ské školy Všeruby.  Po prohlídce ná‑
sledovala aukce, která byla zábavná
a místy velmi napínavá. Každé z pří‑
tomných dětí si tak mělo možnost
vydražit svůj vlastní obraz. Po aukci
následoval chutný raut, za který dě‑
kujeme městysu Všeruby. 
Po aukci následovala volná, převáž‑
ně taneční zábava s písničkami na
přání. Výtěžek bude použit na podpo‑
ru psího útulku v Domažlicích. Celko‑
vý výnos všechny přítomné mile pře‑
kvapil. Aukce vynesla neuvěřitelných
16.810,00 Kč! 
Děkujeme účastníkům aukce a těší‑
me se na další společnou, dobročin‑
nou akci.  

Veronika Chrástecká, 
dočasná ředitelka

Děti pomáhají

Pan Václav Ponocný st. připravil pro děti ze školky z Pocinovic hasičské dopoledne, kde si mohly vy‑
zkoušet překážky, slalom, prolézat tunelem apod. Děti disciplíny velmi bavily a my děkujeme panu
Ponocnému za čas a trpělivost.  J. R., MŠ Pocinovice

29. červen tradičně na ZŠ Mrákov
patřil žákům 9. třídy a jejich vystoupe‑
ní. Dopolední vystoupení pro školu a
školku vyvrcholilo spontánní diskoté‑
kou, závěr večera pro veřejnost byl
slavnostnější – nesl se v duchu podě‑
kování těm, kteří letošní absolventy
po devět let jejich školního života pro‑
vázeli.  V. Duffek
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V sobotu 27. května pořádal TJ Sokol Hlu‐
boká odpoledne plné her a zábavy. Za pěkné‐
ho počasí dorazilo 65 dětí a 120 dospělých. 

Po disciplínách (střelba ze vzduchovky, lu‐
ku, závodů branné zdatnosti a další) nechybě‐
la prohlídka hasičského auta, závodních aut a
dalších atrakcí. Profesionální hasiči z Domaž‐
lic předvedli vyprošťování zraněných z hava‐
rovaného auta a mladí hasiči SDH Hluboká
předvedli ukázku požárního útoku. Po opéká‐
ní špekáčků byla losována tombola, při které
každé dítě obdrželo dárek. Děkujeme MÚ
Kdyně, Mech Tec Hluboká, Sag Automotive,
ZOD Mrákov, papírnictví Žabka, Co‐Ne Racing,
Vlastě Levorové a členům TJ Sokol Hluboká.  

Václav Vogeltanz, jednatel TJ Sokol

V neděli 16. července se zástupci
obce Pocinovice společně s fotba‑
listy TJ Sokol Pocinovice zúčastni‑
li oslavy 50 let založení sportov‑
ního klubu v obci Altfalteru, která
spadá pod partnerskou obec
Schwarzach u Nabburgu v SRN.
Fotbalisté TJ Sokol Pocinovice
pod vedením Miroslava Jehlíka
sehráli 4 přátelská utkání s ně‑
meckými týmy. Ostatní účastníci
fandili týmu Pocinovic a strávili
velmi pěkné odpoledne s přáteli
ze Schwarzachu ve sportovním
areálu  u obce Altfalter v Bavor‑
ském lese.  
Marie Homolková, starostka obce    
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Odpoledne s přáteli ze Schwarzachu 

Mons. Miroslav Kratochvíl v Loučimi
Před zcela zaplněným koste‑
lem odsloužil v neděli odpo‑
ledne 25. června P. Kratochvíl
děkovní mši svatou za 75 let
života, 40 let kněžství a 35 let
působení v kdyňské farnosti.
Už šest let se můžou nejen vě‑
řící, ale i ostatní návštěvníci
kostela sv. Anny na Tanaber‑
ku u Všerub pomodlit anebo
jen pozastavit u čtrnácti za‑
stavení křížové cesty, jež tvo‑
ří opracované různě velké
kameny zasazené do krajiny
při příjezdové cestě. Na kaž‑
dém je nalepena dlaždice
s příslušným nápisem. Na je‑
jím vytvoření má hlavní podíl
právě M. Kratochvíl. Jeho
bezprostřední kázání znají
všichni – a zase, nejen věřící – návštěvníci jím sloužených mší a jsou to slova a myšlenky, které mají co
říct nám všem. „Chtěla bych jménem všech farníků panu faráři vyjádřit veliký dík za léta, kdy je tady
s námi,“ řekla Martina Matějková, která Kratochvílovy mše doprovází na varhany i zpěvem. Po mši
následovalo předání dárku, prohlídka farní zahrady a velkorysé občerstvení.  Z. Huspek 

Rybářský spolek Koloveč pozval v sobotu 10. 6. 2023 příznivce rybolovu na ryb‑
ník U Holce. Organizace tradičních jarních závodů byla následující:

5:30–6:00 hod. –   zápis účastníků a rozlosování míst
6:00–8:30 hod. –   1. kolo závodů
8:30–9:00 hod. –   přestávka a přelosování míst
9:00–11:30 hod. –   2. kolo závodů
ve 12:00 hod. –   vyhlášení výsledků

Na místo dorazilo se svým rybářským vybavením přes 30 závodníků, z toho
9 v kategorii děti. Mezi nejúspěšnější rybáře v tento den patřili:
Radoslav Plíšek (8 ks, celková míra 336 cm), Zdeněk Holý (6 ks, celková míra
299 cm) a Jiří Šimůnek (6 ks, celková míra 239 cm). Nejlepší dětskou rybářkou
byla Tereza Bernklauová (2 ks, celková míra 97 cm). Po celou dobu bylo zajiště‑
no přímo na místě občerstvení. Svatý Petr zajistil všem účastníkům příjemné
počasí.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš

TJ Sokol Hluboká

Zleva P. František Kaplánek, Mons. Miroslav Kratochvíl a P. Karel
Adamec.

Rybářské závody
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Letní Kdyňsko patří dětem

Báječné odpoledne pro děti připravily členky SDH Hluboká na koupališti.
Hodně práce, fůru času, dobré nápady a nadšení. Vyplatilo se! Děkujeme!

V červnu si užili školáci z Pocinovic tradiční několikadenní pobyt v Nových
Hutích na Šumavě, který probíhal v duchu agentů pátrajících po záhadě.
Během procházek navštívili např. Kvildu, Churáňov, a mimo jiné prožili
noční hru či oblíbenou stopovačku.  ZŠ Pocinovice

Závěr školního roku si žáci a učitelé ZŠ Mrákov zpestřili zábavným týd‑
nem. Na pondělí byl vyhlášen den bez tašek, na úterý retro den, na středu
šílený účesový den, na čtvrtek pohádkový den a na pátek den pyžamový.
Žáci pojali náplň jednotlivých dní velmi zodpovědně a pozadu nezůstali
ani učitelé. Všichni si netradiční týden velmi užili.                             V. Duffek

Předškoláci z Mateřské školy Koloveč si připravili pro veřejnost muzi‑
kálové představení O Sněhurce. Nechyběla krásná Sněhurka, statečný
princ, 7 trpaslíků, zlá ježibaba i lesní zvířátka. Představení se konalo
ve čtvrtek 15. června v 10:30 hodin v kulturním sále, repríza v 16:30
hodin byla spojena s pasováním na školáky, při kterém děti obdržely
šerpu, pamětní list a dárky. 

Slunné sobotní odpoledne o prvním červnovém víkendu přilákalo na tra‑
diční Pohádkový les více než 320 dětí s početným doprovodem rodičů i pra‑
rodičů. Vedoucí z pionýrské skupiny Safír si pro ně přichystali 13 pohádko‑
vých stanovišť s jednoduchými úkoly. Jakub Hrubý

Slavnostní zakončení školního roku v Kolovči. 
Petra Křížová, foto Petr Dolejš.


